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Οι ισοτιμίες του δολαρίου, 
απέναντι στα βασικά νομί
σματα, διαμορφώθηκαν ως 
εξής (σε παρένθεση οι ισοτι
μίες της προηγούμενης): 
Γιεν 134,00(134,75)
Στερλίνα 0,5529 (0,5575)
Μάρκο 1,6570 (1,6660)
Ε. Φράγκο 1,3610 (1,3660)
Γ. Φράγκο 5,6380 (5,6507)
ECU 0,8028 (0,8078)

Δολ/Δροχμη σε τιμή fixing

ΕΠΙΤΟΚΙΑ
Τα επιτόκια στην ευραγορά 
δολαρίω ν του Λ ονδίνου 
έκλεισαν ως εξής (επί %):

1 ΜΗΝΟΣ 7 7/8 - 8
3 ΜΗΝΩΝ 7 5/8 - 7 3/4

6 ΜΗΝΩΝ 7 3/4 - 7 5/8
9 ΜΗΝΩΝ 7 3/4 - 7 7/8
12 ΜΗΝΩΝ 7 15/16 - 8 1/16

XPHi/PSO A

Δ Τ Τ Π Π

Γ ενικός Δ είκτης  Χρημ/ριου Αθηνών

Κλείσιμο Προηγ/νο

ΑΘΗΝΑ 15,382 15,358

ΛΟΝΔΙΝΟ 478,50 477,50

ΖΥΡΙΧΗ 477,60 477,50

Ν. ΥΟΡΚΗ* 480,30 -

Οι τιμές σε δολ./ουγγιά και στην 
Αθήνα σε δολ./γραμμάριο 
* τρέχουσα τιμή

Οι ισοτιμίες της δραχμής, 
απέναντι στα βασικά νομί
σματα, διαμορφώθηκαν ως 
εξής (σε τιμές fixing):
Δολάριο 130,675
Μάρκο 78,766
Γ. Φράγκο 23,153
Λίρα 235,750
Γιεν (100 μον.) 97,644
Λιρέτα (100 μον.) 10,6750
ECU 162,480

Οδηγίες για την 
αναπροσαρμογή 

αξίας παγίων
ΣΕΛ. 6-7

ΗΜΕΡΗΣΙΑ 
ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ 
Αριθ. φνλ. 777 
Ετος Γ'
Αρχ. 50
Σάββατο 28 Νοεμβρίου 1981
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Με μικρότερο ρυθμό συνεχίσθηκε και 

χθες, η πτώση στις αξίες των τίτλων στην 
οδό Σοφοκλέους και για όλες τις κατηγο
ρίες.

Μεγαλύτερη κάμψη σημειώθηκε χθες, 
στις τιμές των μετοχών του τομέα ασφα
λειών -  τραπεζών και ο δείκτης έπεσε κα
τά 8,46 ποσοστιαίες μονάδες, ενώ μικρό
τερη ήταν η πτώση στον εμποροβιομηχα- 
νικό τομέα και ο δείκτης μειώθηκε σε 
ποσοστό 5,52%, σε αντίθεση με την προ
χθεσινή συνεδρίαση, που ο δείκτης του το
μέα σημείωσε κάμψη της τάξης του 
13,74%.

Ο γενικός δείκτης επηρεαζόμενος και 
πάλι από το δείκτη ασφαλειών -  τραπε
ζών μειώθηκε κατά 7,42%.

Η προσφορά και χθες, κυριάρχησε της 
ζήτησης, αλλά με εγκράτεια, γεγονός που
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Ανήσυχος 
ο πρόεδρος 

του ΣΕΒ
«Διακυβεύεται η τύχη των επιτευγμά

των στον οικονομικό τομέα, με τις πρό
σφατες κυβερνητικές αποφάσεις και την 
παραίτηση του υπουργού, κ. Σημίτη». Αυ
τά δήλωσε ο πρόεδρος του ΣΕΒ, Θ. Πα- 
παλεξόπουλος, σε συνέντευξη που πάρε- 
χώρησε χθες στο ραδιοφωνικό σταθμό 
του λήμου  Αθηναίων.

Το επιχειρηματικό κλίμα έχει υποστεί 
κάθετη πτώση, επισήμανε ο κ. Παπαλε- 
ξόπουλος στη συνέντευξή του, και τόνι
σε ότι η επιβολή έκτακτης φορολογίας  
στα κέρδη του 1986 αλλάζει και πάλι τους 
κανόνες του πα ιχνιδιού και των επενδύ
σεων.

Το πλήρες κείμενο των δηλώσεων στη 
σελίδα 3.

Δούναι και Ααβείν 
με το πετρέλαιο

(Σε δισ. δραχμές)

3 ΕΣΟΔΑ I........ I ΔΑΠΑΝΕΣ

•Εκτίμηση Πηγή: Υπουργείο Οικονομικών

Απελευθερώνεται από τη Δευτέρα, 30 
Νοεμβρίου, το επιτόκιο των μακροπρόθε
σμων επενδυτικών δανείων, που μέχρι τώ
ρα ήταν 18,5%, ενώ παράλληλα αποδε- 
σμεύεται άλλο ένα 5% από τις υποχρεώ
σεις των εμπορικών τραπεζών στην 
Τράπεζα της Ελλάδος.

Η απελευθέρωση αυτή αναμένεται να 
οδηγήσει τα επενδυτικά επιτόκια, τουλά
χιστον κατά την παρούσα συγκυρία, δύο 
μονάδες επάνω (20,5 -  21,5%), καθώς επί
σης και τα επιτόκια των τραπεζικών ομο
λόγων (ΕΤΒΑ, ΕΤΕΒΑ, Κτηματικής) στο 
επίπεδο των εντόκων γραμματίων του Δη
μοσίου, δηλαδή στο 19,5%. Ηδη, η ΕΤΒΑ 
θα ανακοινώσει τη Δευτέρα τους όρους 
διάθεσης των ομολόγων της.

Συγκεκριμένα, με την 1183/27.11.87 
πράξη του διοικητή της Τράπεζας της Ελ
λάδος και αφού ελήφθη υπόψη η σκοπι
μότητα της απελευθέρωσης των τραπεζι
κών επιτοκίων, ορίζονται τα ακόλουθα: 
1. Το επιτόκιο των δανείων των πιστωτι
κών ιδρυμάτων που συνομολογούνται από 
30.11.87 με: (α) βιομηχανικές, βιοτεχνικές, 
μεταλλευτικές και ξενοδοχειακές επιχει

ρήσεις για τη χρηματοδότηση νέ
ων παγίων εγκαταστάσεων, και 
(β) ναυτιλιακές επιχειρήσεις για 
τη χρηματοδότηση της κατα
σκευής, μετασκευής και επισκευ
ής πλωτών μέσων σε ελληνικά 
ναυπηγεία, καθορίζεται ελεύθερα 
από τα πιστωτικά ιδρύματα που 
χορηγούν τα δάνεια. Το επιτόκιο 
των δανείων αυτών επιτρέπεται 
να είναι σταθερό ή κυμαινόμενο.

Το επιτόκιο υπερημερίας των 
πιο πάνω δανείων ορίζεται από 
τα πιστωτικά ιδρύματα που χο
ρηγούν τα δάνεια μέχρι και τέσ
σερις (4) εκατοστιαίες μονάδες 
υψηλότερο από το αντίστοιχο 
συμβατικό επιτόκιο.
2. Τα δάνεια της παραγράφου 1 
εξαιρούνται από την υποχρέωση 
εισφοράς στον κοινό λογαριασμό 
των τραπεζών για την ενίσχυση 
των εξαγωγικών επιχειρήσεων 
που καθορίζεται με τις συμβάσεις 
της 19.3.1962 και της 30.1.1969.
3. Τα πιστωτικά ιδρύματα δι
καιούνται αποδέσμευσης επί χο
ρηγήσεων από την Τράπεζα της 
Ελλάδος ίσης με ποσοστό 5% 
των χορηγούμενων δανείων της
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Ελλειμμα 35,2 δισεκατομμυρίων δραχμών θα παρουσιάσει το 1987 ο λογαριασμός διαχείρι
σης πετρελαιοειδών έναντι πλεονάσματος 2 δισ. δρχ. το 1986.

Αλλαγή φρουράς, καθησυχαομοί 
αλλά το κλίμα παραμένει βαρύ

Βαρύ παραμένει το επιχει
ρηματικό κλίμα, καθώς κερ
δίζει έδαφος η άποψη ότι οι 
κυβερνητικές επιλογές προ
σανατολίζονται σε μια πολιτι
κή παροχών, που θέτει σε 
κίνδυνο τα επιτεύγματα του 
σταθεροποιητικού προγράμ
ματος.

Βέβαια, ο νέος υπουργός 
Εθνικής Οικονομίας, Παν. 
Ρουμελιώτης, διαβεβαίωσε 
χθες, ότι η οικονομική πολι
τική είναι «δεδομένη» και 
«αποτελεί τη συνέχεια του 
σταθεροποιητικού προγράμ
ματος». Τόνισε ότι, αποβλέ
πει στη συνέχιση του διαλόγου 
και της συνεργασίας με τις 
παραγωγικές τάξεις.

Ο μω ς, ο α περχόμενος 
υπουργός, Κώστας Σημίτης, 
μιλώντας στην τελετή παρά-

Του Μ. Ανδρονόπουλου

δόσης, έθεσε εμμέσως θέμα 
διαφάνειας της οικονομικής 
πολιτικής, τονίζοντας ότι «ο 
πολίτης έχει περισσότερες δυ
νατότητες να κρίνει εάν τα δε
δομένα είναι διαφανή».

Στις εκτιμήσεις ότι, η οικο
νομική πολιτική εισέρχεται σε 
μια νέα περίοδο παροχών, συ-1 
νηγορεί η χθεσινή αρθρογρα- 
φία της «καλά πληροφορημέ- 
νης» «Αυριανής». Με τίτλο 
«Θα δώσει και άλλα ο Ανδρέ- 
ας», αποκαλύπτει ότι το 
Εκτελεστικό Γραφείο του 
ΠΑΣΟΚ, σε σύσκεψη με τους 
υπουργούς Ρουμελιώτη, Τσο- 
βόλα και Γεννηματά, αποφά
σισε «νέα μέτρα για την ανα
κούφιση των εργαζομένων».

Στο μεταξύ, χθες, το «βα

ρόμετρο» του Χρηματιστη
ρίου έδειξε πάλι προς τα κά
τω κατά 7,5%, μετά την προ
χθεσινή πτώση των τιμών 
κατά 20%.

Υπήρξαν επίσης, σοβαρές 
πληροφορίες για ζήτηση συ
ναλλάγματος στην παράλλη
λη αγορά.

Μέσα στο κλίμα αυτό, άρ
χισαν να διαρρέουν πληροφο
ρίες από κυβερνητικούς κύ
κλους, σύμφωνα με τις οποίες 
δεν θα επιβληθεί τελικά η 
έκτακτη εισφορά στις επιχει
ρήσεις. Επίσης, διέρρεαν πλη
ροφορίες για μικρές αυξήσεις 
στα τιμολόγια των δημοσίων 
επιχειρήσεων και άλλα ανά
λογα μέτρα.

Το κλίμα όμως, δεν ήταν 
βαρύ μόνο στον καθαρά οικο-
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Ζ Η Τ Ο Υ Ν  Π Α Ρ Α Τ Α Σ Η  
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Την προσωπική παρέμ
βαση του υφυπουργού 
Εμπορίου, Γιώργου Δα- 
σκαλάκη, ζητάει η Ενω
ση Εμπορικών Συλλό
γων Ελλάδος, προκει- 
μένου να παραταθούν 
οι προθεσμίες του νό
μου 1712/87.

Η ΕΕΣΕ, επισημαίνει 
ότι η κατάθεση του νο
μοσχεδίου για την τρο
ποποίηση του ν. 
1712/87, που είναι από
λυτα συνδεδεμένη με 
το έργο της εκκαθάρι
σης των μητρώων, επι
βάλει την παράταση 
των προθεσμιών του νό
μου, που είναι μεταξύ 
τους αλληλένδετες.

Η έλλειψη εθνικής πολι
τικής στο θαλάσσιο του
ρισμό αποτελεί την αι
τία των προβλημάτων 
που αντιμετωπίζουν τα 
επαγγελματικά τουρι
στικά σκάφη, τόνισε σε 
συνέντευξη Τύπου ο γε
νικός γραμματέας του 
ΣΙΕΤΣ. Και επεσήμανε 
ότι ο τομέας δοκιμάζε
ται από τη δυσμενή διε
θνή συγκυρία.
Σελ. 10

Μ ΕΧ ΡΙ 5 ΦΕΒΡ. 
0Ι Β Ε Β Α ΙΩ ΣΕ ΙΣ

Οι επιχειρήσεις οφεί
λουν μέχρι 5 Φεβρουά
ριου να χορηγήσουν 
στους μισθωτούς τις βε
βαιώσεις αποδοχών και 
παρακράτησης φόρου, 
σύμφωνα με σχετική 
απόφαση του υπουρ
γείου Οικονομικών. 
Σελ. 7

Αποσύρθηκε το σχέδιο 
νόμου για τα ειδικά 
προσόντα των αξιωμα
τικών Εμπορικής Ναυτι
λίας, μετά από αντιδρά
σεις των εφοπλιστών 
και του Ιδρύματος «Αλέ
ξανδρος Ωνάσης». 
Σελ. 11

0 Κ. Κ Υ Ρ Ι Α Ζ Η Σ  
ΓΙΑ ΤΗΝ  ΕΙΣΦ Ο ΡΑ

Την αναστάτωση και 
την απογοήτευση, που 
προκάλεσε στην αγορά 
η αιφνιδιαστική απόφα
ση της κυβέρνησης να 
επιβάλει έκτακτη φορο
λογική εισφορά, επιση
μαίνει με χθεσινές δη
λώσεις του ο αντιπρόε
δρος του ΕΒΕΑ, Ανδρ. 
Κυριαζής.
Σελ .2



Αναστάτωση κι απογοήτευση 
στην αγορά από τον αιφνιδιασμό

Την αναστάτωση και την απογοήτευση που προκάλε- 
σε στις τάξεις του εμπορίου και της βιομηχανίας, η αιφ
νιδιαστική απόφαση της κυβέρνησης, να επιβάλλει έκτα
κτη φορολογική εισφορά, ύψους 20 δισ. δρχ. επί των επι- 

! χειρηματικών κερδών, επισημαίνει σε χθεσινές δηλώσεις
του ο αντιπρόεδρος και υποψήφιος για την προεδρία του 
ΕΒΕΑ, Ανδρ. Κυριαζής.

Ειδικότερα, ο κ. Κυριαζής επισημαίνει μεταξύ άλλων 
τα εξής:

«Με την απόφαση αυτή είναι φανερό ότι, οι επιχειρή
σεις αποστερούνται των αναγκαίων οικονομικών πόρων, 
για να αυτοχρηματοδοτήσουν τη βελτίωση και ανάπτυ
ξη της παραγωγής τους. Ετσι και οι κερδοφόρες μονά
δες μεταπίπτουν στη μεγάλη κατηγορία των ελληνικών 
επιχειρήσεων, οι οποίες μπορούν να χρηματοδοτηθούν μό
νο μέσω του πιστωτικού συστήματος. Με τα νέα, όμως, 
περιοριστικά μέτρα για τη χρηματοδότηση, δημιουργεί- 
ται πλέον ένας ασφυκτικός κλειός για όλες τις επιχειρή
σεις, μηδενίζοντας κάθε ελπίδα οικονομικής ανάπτυξης.

Με τον απαράδεκτο αυτό τρόπο, η κυβέρνηση προσπα
θεί να αντιμετωπίσει τα προβλήματα που δημιουργούν τα 
τεράστια ελλείμματα του Δημοσίου, μεταφέροντας συ
νεχώς πόρους από τον ιδιωτικό τομέα. Ετσι εξανεμίζον
ται, όμως, οι προσδοκίες των εργαζομένων, αφού περιο
ρίζονται και οι δυνατότητες των επιχειρήσεων για μεγα
λύτερη αμοιβή τους.

Δυστυχώς και πάλι παρατηρείται να τιμωρεί η κυβέρ
νηση την ιδιωτική επιχειρηματική δραστηριότητα και να 
εξαιρεί από το μέτρο αυτό τις κρατικές επιχειρήσεις. Η 
εξαίρεση των καθαρά εξαγωγικών επιχειρήσεων, στην 
πραγματικότητα είναι άνευ ουσίας, διότι αυτές είναι οι

γνωστές κρατικές εταιρείες ΙΤΟΟ, ΑΓΡΕΞ κλπ., ενώ οι 
παραγωγικές εξαγωγικές επιχειρήσεις αφήνονται να υπο- 
στούν τη νέα φορολογική ποινή».

Δηλώσεις, εξάλλου, για το ίδιο θέμα, έκανε χθες, και 
ο επικεφαλής της Ανανεωτικής Επιμελητηριακής Κίνη
σης, υποψήφιος για την προεδρία του ΕΒΕΑ, Π. Κυρια- 
κόπουλος:

«Δεν θα σταθούμε, αυτή τη στιγμή, στο θέμα της αντι
συνταγματικότητας του παραπάνω μέτρου, επισημαίνει 
ο κ. Κυριακόπουλος. Εχουμε, όμως, χρέος να δηλώσου
με ότι, η επιβολή έκτακτης εισφοράς στις, από καιρό, 
χειμαζόμενες ελληνικές επιχειρήσεις, θα αποτελέσει βα
ρύτατο πλήγμα, το οποίο, εκ των πραγμάτων, θα επηρε
άσει αποφασιστικά τη διαφαινόμενη -  κατά τις κυβερ- 
νηικές εκτιμήσεις -  αυξητική τάση των επενδύσεων. Οι 
προβλεπόμενες επιπτώσεις θα είναι καταλυτικές.

Θα πρέπει η κυβέρνηση, πριν το θέμα φθάσει στη Βου
λή για συζήτηση, να αναλάβει τις ευθύνες της.

Το έτος 1992, που επικαλείται ο πρωθυπουργός σαν 
ορόσημο, προϋποθέτει και αποκτά άμεση αύξηση της 
επενδυτικής δραστηριότητας που, όμως, μπορεί να υλο
ποιηθεί μόνο μέσα σε συγκεκριμένο και, κυρίως, σταθε
ρό επενδυτικό πλαίσιο και "κλ ίμα ” ».

Τέλος, σε σχετική ανακοίνωση του ΣΕΛΠΕ, επισημαί- 
νεται ότι, η επιβολή φορολογίας επί των κερδών του 1986, 
όχι μόνο δεν ήταν αναγκαία, όχι μόνο ήταν αδικαιολό
γητη, αλλά δείχνει, επίσης, μια έλλειψη κατανόησης των 
γενικότερων οικονομικών επιπτώσεων που δημιουργούν 
εξειδικευμένες οικονομικές πράξεις. Χωρίς καμιά αμφι
βολία, τα πολιτικά κριτήρια υπερίσχυσαν των οικονομι
κών στη λήψη αυτής της συγκεκριμένης απόφασης. Ερω- 
τάται, όμως, αν η συγκέντρωση 20 δισ. δραχμών σε έσο

δα, άξιζε τη δημιουργία για άλλη μια φορά ενός κλίματος 
αβεβαιότητας για τις επιχειρήσεις, με άμεσο αποτέλεσμα 
την αναστολή πολλών επενδυτικών στοιχείων; Στο τέλος
— τέλος, η μη υλοποίηση των επενδυτικών αυτών σχεδίων, 
συνεπάγεται και απώλεια θέσεων εργασίας.

Και ο ΣΕΛΠΕ προσθέτει: Ηδη την Πέμπτη και την Πα
ρασκευή, το Χρηματιστήριο έδωσε στοιχεία για το πώς 
αισθάνεται η αγορά, μετά τα γεγονότα των τελευταίων 
ημερών, με εντυπωσιακή πτώση στις τιμές των αξιών. Εί
ναι, δε, γνωστό ότι, χρειάσθηκε παρέμβαση τραπεζών για 
να συγκρατηθούν οι μετοχές τους. Ενώ στον τομέα των 
επιχειρήσεων, η μείωση των τιμών ήταν δραματική.

Δυστυχώς, το κακό ήδη έγινε και η αντιστροφή των 
αρνητικών εξελίξεων, που ήδη δρομολογήθηκαν, θα εί
ναι από δύσκολη έως αδύνατη. Το μόνο που θα μπορού
σε να βοηθήσει αυτή τη στιγμή θα ήταν:
— Η ομόφωνη τοποθέτηση της κυβέρνησης υπέρ της οι
κονομικής πολιτικής που ακολουθήθηκε στην τελευταία 
διετία και
— Αμεσες και επείγουσες διαβουλεύσεις μεταξύ του 
υπουργείου Οικονομικών και εκπροσώπων των παραγω
γικών τάξεων, ώστε να βρεθεί άλλος τρόπος από τη φο
ρολογία των κερδών, για τη συγκέντρωση εσόδων, ύψους 
20 δισ. δραχμών.

Και καταλήγοντας προσθέτει:
Το θέμα δεν είναι ποιος πληρώνει το κόστος της στα

θεροποίησης, αυτό το πληρώνει όλος ο ελληνικός λαός 
και είναι απόρροια επιλογών, που έγιναν εδώ και αρκε
τά χρόνια. Το θέμα είναι, αν για άλλη μια φορά θα εμπο
δίσουμε την επενδυτική δραστηριότητα, τη στιγμή ακρι
βώς που η αναζωογόνηση είναι κυριολεκτικά θέμα επι
βίωσης για τη χώρα.

Δασκαλάκης: Σημαντικός ο ρόλος 
του ελεγκτή της επιχείρησης

Το κλίμα — 
παραμένει 

βαρύ
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νομικό τομέα, αλλά και στον πο
λιτικό. Οι υφυπουργοί Εθνικής 
Οικονομίας, κ.κ. Παπαντωνίου 
και Καρατζάς, φέρονται να έχουν 
πεισθεί από τον κ. Σημίτη και τον 
κ. Ρουμελιώτη, να παραμείνουν 
στο υπουργείο. Ετσι, προς το πα
ρόν, φαίνεται ότι θα συνεχίσουν 
τις προσπάθειες που έχουν ανα- 
λάβει. Αντίθετα, θεωρείται βέ
βαια η αποχώρηση του γενικού 
γραμματέα των ΔΕΚΟ, Δημ. Πα- 
πούλια, ενώ τον κ. Σημίτη συνο
δέυσαν στην παραίτησή του όλοι 
οι σύμβουλοί του.

Στο πολιτικό επίπεδο, πρέπει 
ακόμη να επισημανθεί η χθεσινή 
δήλωση του κυβερνητικού εκ
προσώπου, σύμφωνα με την 
οποία, ο ετεροχρονισμός της 
ΑΤΑ που ανακοίνωσε ο κ. Σημί
της την περασμένη Τρίτη, δεν εί
χε αποφασισθεί στο ΑΣΟΠ.

Σε ερώτηση, για το πώς σχο
λιάζει τη δήλωση του κυβερνητι
κού εκπροσώπου, ο κ. Σημίτης 
απάντησε ότι «για μένα αυτό το 
κεφάλαιο έχει κλείσει». Ως γνω
στόν, στην επιστολή παραίτησής 
του προς τον Πρωθυπουργό, ο κ. 
Σημίτης ανέφερε ότι η ανατρα- 
πείσα εισοδηματική πολιτική εί
χε αποφασισθεί από κοινού με 
τον κ. Παπανδρέου.

Ο ρόλος του ελεγκτή της επι
χείρησης, είναι ιδιαίτερα σημαν
τικός στις σύγχρονες συνθήκες. 
Αυτό τόνισε ο υφυπουργός Εμπο
ρίου, Γ. Δασκαλάκης, μιλώντας 
σε εκδήλωση του Σώματος Ορ
κωτών Λογιστών, που έγινε για 
τα 30 χρόνια από την ίδρυσή του.

Ο έλεγχος της νομιμότητας 
της λειτουργίας της επιχείρησης, 
είπε ο υφυπουργός, αποτελεί βα
σικό σημείο για την ύπαρξη δια
φάνειας στη λειτουργία της και 
τη δημιουργία κλίματος εμπιστο
σύνης στις συναλλαγές της.

Οι νέες συνθήκες, πρόσθεσε, 
που διαμορφώνονται καθημερινά 
στην οικονομία μας, μέσα στην 
προοπτική της «πρόκλησης του 
1992 και του 2000», δηλαδή μιας 
ενιαίας εσωτερικής κοινοτικής 
αγοράς, καθιστούν απαραίτητη 
τη λειτουργία των επιχειρήσεων, 
μέσα από μια νέα σύγχρονη αν
τίληψη, ένα νέο πνεύμα.

Ο διαχειριστικός και οικονομι
κός έλεγχος της λειτουργίας 
τους, δεν έχει πλέον το περιορι
στικό αντικείμενο, που έδινε σ’ 
αυτόν μέχρι πρόσφατα η νομοθε
σία μας.

Μέσα από τις πρόσφατες ση
μαντικότατες τροποποιήσεις της 
νομοθεσίας του δικαίου των εται
ρειών, συνέχισε, γίνεται ολοφά
νερο ότι, ο έλεγχος ασκείται πλέ
ον, όχι μόνο για την προστασία 
των συμφερόντων των μετόχων, 
αλλά και αυτών, των εργαζομέ
νων, των δανειστών της επιχείρη
σης και της εθνικής οικονομίας 
γενικότερα.

Συνεχίζοντας ο υφυπουργός εί
πε ότι, πρωταρχικό μέλημα της 
κυβέρνησης όλα αυτά τα χρόνια, 
ήταν και είναι ο εκσυγχρονισμός 
και η ανόρθωση της οικονομίας 
μας, η προσαρμογή της στη σύγ
χρονη οικονομική πραγματικό
τητα των διεθνών συναλλαγών,

στις νέες συνθήκες.
Η προσπάθεια αυτή περνάει 

αναγκαστικά και μέσα από μια 
νέα αντίληψη,

Η ιδιαίτερα θετική πορεία της 
οικονομίας μας, που επιτεύχθη
κε με το σταθεροποιητικό πρό
γραμμα, και το οποίο αποδίδει 
ήδη τους καρπούς του, μας υπο
χρεώνει να συνεχίσουμε να συμ
βάλουμε όλοι μας στην προσπά
θεια για τη διατήρηση του πνεύ
μα τος εμ π ιστοσ ύνης και 
συνεργασίας που υπάρχει σήμε
ρα.

Καταλήγοντας ο υφυπουγός εί
πε: Υποχρέωση της Πολιτείας εί
ναι να λάβει σύντομα τα κατάλ
ληλα μέτρα, για τον εκσυγχρονι
σμό τη ς λειτουργίας του 
Σώματος. Ακρογωνιαίος λίθος 
αυτής της προσπάθειας, θα είναι 
πάντοτε η εξασφάλιση και η κα
τοχύρωση της ανεξαρτησίας του 
ορκωτού λογιστή.

—  Πτωτική 
τάση στο 

Χρηματιστήριο
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το αποδεικνύει το ύψος του όγκου 
των συναλλαγών που κυμάνθηκε στα 
ίδια επίπεδα με αυτά των τελευταίων 
ημερών.

Στο επενδυτικό κοινό επικρατεί με
γάλη αβεβαιότητα για το αύριο, που 
ξημερώνει και όλοι οι επενδυτές μι
κροί και μεγάλοι τόνιζαν ότι είναι επι
βεβλημένο να ακολουθηθεί μια ομα
λή οικονομική πολιτική με βάση κά
ποιο χρονοδιάγραμμα, το οποίο θα 
γίνει γνωστό στο λαό και δεν θα 
υπάρχουν παρεκκλίσεις, άλλως είναι 
πλέον αναγκαίο, ο τόπος να οδηγη
θεί σε εκλογές, προκειμένου να χαρα- 
χθεί σταθερή οικονομική πολιτική 
από την κυβέρνηση, που θα προκόψει 
για να είναι πλέον σε θέση οι επιχει
ρηματίες και οι επενδυτές να προδια
γράφουν το μέλλον τους.

Μηνύματα αισιοδοξίας έδωσε, 
πάντως, η φήμη που κυκλοφόρησε, 
ότι το υπουργείο Οικονομικών, προ- 
τίθεται να καταργήσει την εφάπαξ 
έκτακτη εισφορά του 10% για τα κέρ
δη χρήσης του 1986.

Εξάλλου, σε δηλώσεις του ο πρόε
δρος της Ενωσης Μετόχων ΑΕ, Δημ. 
Καραγκούλης, επανέλαβε εκ νέου 
ότι, είναι απαραίτητο να ανακληθεί η 
έκτακτη εισφορά που επιβάλλει ο νέ
ος προϋπολογισμός στις επιχειρή
σεις, γιατί άλλως αν συνεχισθεί η πα
ρούσα κατάσταση, η μεγάλη εισροή 
κεφαλαίων από το εξωτερικό που πα
ρατηρήθηκε τους τελευταίους μήνες, 
θα αντιστραφεί και θα έχουμε πάλι 
εκροές κεφαλαίων προς τις τράπεζες 
της Ελβετίας.

Π.Η.

Ανεβαίνουν τα επιτόκια στα δάνεια παγίων
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παραγράφου 1, τροποποιημένων ανάλογα των απο
φάσεων ΝΕ 314/4.6.1981 και ΕΝΠΘ 362/11/10.7.87. 
Οι σχετικές χορηγήσεις καταχωρούνται σε ιδιαίτε
ρη στήλη στη μηνιαία κατάσταση κίνησης και υπο
λοίπων χορηγήσεων (υπόδ. 1).
4. Οι διατάξεις των παραγράφων 2 και 3 δεν εφαρ
μόζονται στα δάνεια που χορηγούνται με βάση την 
απόφαση ΝΕ 197/87.

5. Τα πιστωτικά ιδρύματα υποχρεούνται να ανα
κοινώσουν εγγράφως στην Τράπεζα της Ελλάδος 
(Διεύθυνση Νομισματικής Πολιτικής και Τραπεζι
κών Εργασιών) τα επιτόκια που καθορίζουν για δά
νεια της παραγράφου 1.

6. Οι αποφάσεις που ρυθμίζουν τους λοιπούς, πλην 
του επιτοκίου, όρους για τα δάνεια της παραγρά
φου 1, εξακολουθούν να ισχύουν.

— Ακριτίόης: 
Τιμολογιακή 

πολιτική με βάση 
τις κλαδικές 
συμφωνίες

Οι κλαδικές συμφωνίες θα απο- 
τελέσουν τη βάση της τιμολογιακής 
πολιτικής και για το νέο υπουργό 
Εμπορίου, Ν. Ακριτίδη, ενώ στο 
εξωτερικό εμπόριο έμφαση θα δο
θεί στην οργανωτική δομή του με 
τον εκσυγχρονισμό του θεσμικού 
και διοικητικού πλαισίου του.

Αυτό προκύπτει από την ομιλία 
του κ. Ακριτίδη κατά την ανάλη
ψη των καθηκόντων του χθες.

Ειδικότερα, ο κ. Ακριτίδης ανέ
φερε ότι, στον τομέα της αγοράς θα 
ακολουθήσουμε την ίδια πορεία με 
αυτή του κ. Ρουμελιώτη. Ο διάλο
γος θα είναι το εργαλείο επικοινω
νίας του υπουργείου Εμπορίου, με 
τον επιχειρηματικό κόσμο. Οι τιμές 
θα εκδιώξουμε να διαμορφωθούν 
με συνεναιτικές διαδικασίες και να 
κατοχυρωθούν με κλαδικές συμ
φωνίες.

Θα συνεχίσουμε την εξειδικευμέ- 
νη αντιμετώπιση των προβλημάτων 
και θα προσπαθήσουμε να δώσου
με έγκαιρα λύσεις.

Θα συνεχίσουμε την προσπάθεια 
εκσυγχρονισμού του θεσμικού και 
δοικητικού πλαισίου που διέπει τον 
τομέα του εμπορίου, όπως νομο
σχέδια για τις κρατικές προμήθειες 
και για την ασφαλιστική αγορά, τα 
δικαιώματα του καταναλωτή κλπ.

Ως προς το εξωτερικό εμπόριο, 
ο κ. Ακριτίδης, είπε ότι:

Πρώτο μέλημα θα αποτελέσει η 
ολοκλήρωση της ανασυγκρότησης 
του θεσμικού πλαισίου που είχε αρ
χίσει επί Ρουμελιώτη, όπως ο ορ
γανισμός για την ασφάλιση των 
εξαγωγών.

Επίσης, θα επιδιωχθεί η αναδιάρ
θρωση των υπηρεσιών με στόχο την 
ένταση των προσπαθειών για τη 
στήριξη και περαιτέρω προώθηση 
των εξαγωγών.

Οι προσπάθειες μας, είπε, θα κι
νούνται κάτω από τα νέα δεδομέ
να και από την άποψη αυτή χρειά
ζονται μεγαλύτερη προσοχή και πε
ρισσότερες δυνάμεις.

Ο,τι κατακτήθηκε, είπε, μέσα 
στη διετία, αφενός θα πρέπει να τα 
κρατήσουμε και αφετέρου, για να 
έχουν κάποιο αποτέλεσμα θα πρέ
πει να προχωρήσουμε παραπέρα.

Καταλήγοντας ο κ. Ακριτίδης εί
πε ότι, η αγορά σήμερα χαρακτη
ρίζεται από ομαλές συνθήκες. Σε 
μεγάλο βαθμό λειτουργούν ανταγω
νιστικές συνθήκες που κάνουν την 
παρουσία μας περιττή. Οπου δια
πιστωθούν προβλήματα θα παρέμ- 
βουμε γιατί τούτο κρίνεται αναγ
καίο. Είναι ανάγκη, πρόσθεσε, το 
εμπόριο να αντιμετωπισθεί στην 
αναπτυξιακή του διάσταση, γιατί 
το 1992 είναι πολύ κοντά.

Ο απερχόμενος υπουργός Εμπο
ρίου και από χθες, υπουργός Εθνι
κής Οικονομίας, Π. Ρουμελιώτης, 
παρουσιάζοντας τον κ. Ακριτίδη, 
τόνισε μεταξύ άλλων, ότι η παρου
σία του ξανά στο υπουργείο Εμπο
ρίου, θέλει να υπογραμμίσει, αφε
νός την μέχρι τώρα συμβολή του 
στο εμπόριο και αφετέρου, τη ση
μασία που δίνει η κυβέρνηση στον 
ευαίσθητο, αλλά και σημαντικό αυ
τό τομέα.

Γ. ΠΕΠΟΝΗΣ

Ημερήσια Οικονομική Εφημερίδα
Ιδιοκτησία: ΠΡΟΒΟΛΗ, Εκδόσεις ΑΕ 

Λεωφ. Κηφισίας 178, Χαλάνδρι, 
152 31 Αθήνα

Τηλέφωνα: 6473384-8, 6474241-6 
Telex: 225591 PROVGR 

FAX: 64.76.795

Εκδότης:
Ηλίας Αρκουμανέας

Λιευθνντής Σύνταξης: 
Γιάννης Ψιστάκης

Αρχισυντάκτης:
Σεραφείμ Κωνσταντινίδης

Οικονομικός Διευθυντής: 
Στέλιος Δραΐνας

Τεχνική και Καλλιτεχνική Διεύθυνση:
Νίκος Σπυράκης 
Καλλιτεχνικός προϊστάμενος:
Γιώργος Μυλωνάς 
Προώθηση πωλήσεων:
Ρίτα Αλαμάνου - Πολύχρονη 
Διαφημίσεις: Εφη Κασόλου

Συνδρομές: Ετήσια, δρχ. 15.000 
Τράπεζες και Δημ. Οργανισμοί 18.750 
Φοιτητική: 7.500
Εκτύπωση: GLOBAL INTERNATIONAL

Γραφείο Αθήνας:
Βησσαρίωνος 4. Τηλ. 3646078 
Γραφείο Πειραιά:
Ακτή Μιαούλή 17-19. Τηλ. 4116488 
Γραφείο Θεσσαλονίκης:
Μητροπόλεως 91, τηλ. 280.285 
Πάτρα: Πλατ. Γεωργίου 6 -10, τηλ. 222.992 
Βόλος: Ιωλκού 14- 26 τηλ. 22709.
Λάρισα: Παπαναστασίου 33. Τηλ. 252.460 
Ηράκλειο: Ζωγράφου 7. Τηλ. 229.393 
Χανιά:
Πλατ. 1866 (ΜΕΓ. ΠΑΝΘΕΟΝ), τηλ. 28449

ΣΥΝΔΡΟΜΕΣ ΕΞΩΤΕΡΙΚΟΥ (ετήσιες)
$ ΗΠΑ ΔΡΧ.

ΕΥΡΩΠΗ (πλην Τουρκίας).........  294 —
Τουρκία.........................................  231 —
ΑΜΕΡΙΚΗ (πλην ΗΠΑ, Καναδά) 394 -
ΗΠΑ, Καναδάς........... ................  375 —
ΑΥΣΤΡΑΛΙΑ................................ 438 -
ΑΦΡΙΚΗ (Βόρειος και Κεντρική) 300 —
ΑΦΡΙΚΗ (λοιπές χώρες).............  375 —
ΑΣΙΑ (Μέση Ανατολή)................. 294 —
Πακιστάν, Ινδία....... ...................  625 —
Ιράν, Ιράκ, Σ. Αραβία, Εμιράτα. 300 —
ΚΥΠΡΟΣ.......................................  194 —



ΠΑΠΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: 
ΟΙ ΠΟΛΙΤΙΚΟΙ 

ΣΤΟΧΟΙ ΚΕΡΔΙΣΑΝ 
ΤΟΥΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΥΣ

Ρουμελιώτης: Η εισοδηματική πολιτική δεν 
θα επιβαρύνει το κόστος παραγωγήςΠροηγούνται οι βραχυπρόθεσμοι πολιτικοί στόχοι, 

έναντι των οικονομικών προτεραιοτήτων. Α υ
τή είναι η εκτίμηση του προέδρου του ΣΕΒ, Θ. 
Παπαλεξόπουλου, για τις «τρέχουσες εξελίξεις» 
και εκφράστηκε κατά τη διάρκεια συνέντευξής 
του χθες στο ραδιοσταθμό του Δήμου Αθη
ναίων.

Στην ενδιαφέρουσα συνέντευξή του ο κ. Παπαλε- 
ξόπουλος είπε:

«Με τις τελευταίες εξελίξεις στην οικονομική πο
λιτική έχει καταστεί σαφές ότι φτάσαμε πια στο 
σημείο όπου οι οικονομικοί στόχοι έχουν έλθει 
σε αντίθεση - για να μην πω σε σύγκρουση - με 
τους πολιτικούς στόχους. Ο κ. Σημίτης, που πα
ραιτήθηκε, είχε επιδιώξει με σταθερότητα και 
συνέπεια να κερδίσει πρώτα τη μάχη της οικο
νομίας, και, προφανώς, σκεπτόταν να κερδη- 
θεί μετά η μάχη των εκλογών. Η  επιλογή αυτή 
είχε αρχίσει να φέρνει και απτά αποτελέσματα  
τόσο μακροπρόθεσμα και μακροοικονομικά  
(ισοζύγιο πληρωμών εξωτερικού - το είπε ο κ. 
Πρωθυπουργός στη Βουλή - ελλείμματα του δη
μόσιου τομέα, πληθωρισμός), όσο και μικροοι
κονομικά: Είχαν αρχίσει επενδύσεις, λαμβάνον- 
ταν νέες επιχειρηματικές πρωτοβουλίες, είχαν 
αρχίσει νέες επιχειρήσεις να εισάγονται στο  
Χρηματιστήριο και η εισαγωγή ιδιωτικών κε
φαλαίων από το εξωτερικό ήταν εντυπωσιακή.

»Τώρα, η τύχη όλων αυτών των επιτευγμάτων δια- 
κυβεύεται με τις τελευταίες κυβερνητικές ανα
κοινώσεις και αποφάσεις και φυσικά και με την 
παραίτηση του κ. Σημίτη. Α υτό  που διακυβεύ- 
ει όλα αυτά τα επιτεύγματα είναι η νέα κυβερ
νητική πολιτική, όπως εκφράστηκε τόσο - και 
κυρίως - με τον κρατικό προϋπολογισμό, όσο 
και με τη νέα φορολογία και τη νέα εισοδημα
τική πολιτική. Αυτά κινδυνεύουν να ανατρέ
ψουν πλήρως την τηρηθείσα μέχρι τώρα πολι
τική.

»Ενδεικτικά για τον προϋπολογισμό θα θέλαμε να 
αναφέρουμε τα εξής: Τα έσοδα θα είναι 20% πά
νω από πέρυσι, τα έξοδα θα είναι 21,5% αυξη
μένα. Δηλαδή μιλάμε για ρυθμούς αύξησης εσό
δων και εξόδων διπλάσιους του προβλεπόμε- 
νου πληθωρισμού. Το έλλειμμα θα αυξηθεί κατά 
23,9%, δηλαδή θα έχουμε νέα άυξηση του ελ
λείμματος του Δημόσιου τομέα, σε απόλυτα με
γέθη. Οι δαπάνες του τακτικού προϋπολογισμού 
θα είναι κι αυτές αυξημένες κατά 21,7%, ως πο
σοστό δε του ΑΕΠ, θα αυξηθούν από το 44% 
που ήταν το ’87, στο 47% το ’88. Αρα, σαφώς 
πρόκειται για προϋπολογισμό αντιαναπτυξια- 
κό. Μ ’ αυτόν τον τρόπο όμως επεκτείνονται ο 
δημόσιος τομέας, τα ελλείμματά του και οι κα
ταναλωτικές του δαπάνες.

»Ειδικά για την έκτακτη εισφορά που επεβλήθη στα 
κέρδη των επιχειρήσεων, θα θέλαμε να αναφέ
ρουμε τα εξής: Υπήρξαν επανειλημμένες, ακό
μα και πρόσφατες, υπουργικές δηλώσεις ότι δεν 
θα επιβαλλόταν νέος φόρος. Και τώρα βλέπου
με να επιβάλλεται έκτακτος φόρος και μάλιστα  
στα κέρδη του ’86! Η  έκτακτη αυτή εισφορά δυ
σχεραίνει ακόμη περισσότερο τη δυνατότητα  
πρόβλεψης στις επιχειρήσεις, καθώς δίνει την 
εντύπωση ότι αλλάζουν πάλι οι κανόνες του παι
χνιδιού και των επενδύσεων. Αυτή είναι πιστεύω 
και η σοβαρότερη επίπτωση της έκτακτης ει
σφοράς: Δίνει την εντύπωση, ή μάλλον δημιουρ
γεί τη βεβαιότητα, ότι η κυβέρνηση μπορεί εκ  
των υστέρων να αλλάζει τους όρους πάνω στους 
οποίους οι επιχειρήσεις είχαν προγραμματίσει 
τη δραστηριότητά τους.

»Ως ΣΕΒ θα προσπαθήσουμε να εξηγήσουμε πάλι 
στην κυβέρνηση τη ζημιά που έχει προκληθεί. 
Η κυριότερη είναι η σοβαρή υποχώρηση του επι
χειρηματικού κλίματος: Οπως προκύπτει απο 
σωρεία τηλεφωνημάτων που παίρνουμε συνε
χώς, αλλά και από τη χθεσινή και σημερινή 
πτώση του Χρηματιστηρίου, το επιχειρηματικό 
κλίμα έχει υποστεί κάθετη πτώση. Ηδη μερικοί 
επιχειρηματίες ερμήνευσαν αυτές τις πολιτικές 
κινήσεις ως ένδειξη πρόωρων βουλευτικών 
εκλογών. Αλλωστε πρόσφατες υπουργικές ανα
κοινώσεις, ακόμα και συνεντεύξεις, έχουν σα
φώς προεκλογικό τόνο.

»Δεν μπορούμε βέβαια να προβλέψουμε αν και πότε 
θα γίνουν εκλογές. Πάντως δημιουργείται η εν
τύπωση ότι, εφόσον τώρα οι πολιτικοί στόχοι 
έχουν υψηλότερο βαθμό προτεραιότητας από 
τους οικονομικούς, είναι σαν να βαδίζουμε προς 
εκλογές. Α υτό  έτσι έχει ερμηνευθεί».

Τελειώνοντας ο κ. Θ. Π απαλεξόπουλος, αναφέρ
θηκε στην επιστολή παραιτήσεως του κ. Κ. Ση
μίτη, «η οποία», όπως είπε, «δεν μπορούσε να 
είναι σαφέστερη όσον αφορά στους κινδύνους 
που ενέχει η αλλαγή της οικονομικής πολιτικής. 
Και νομίζουμε ότι θάπρεπε να δώσει το πανελ
λήνιο μεγάλη σημασία και προσοχή στο κείμε
νο αυτό.

»Συμπερασματικά, α π ’ όσα συνέβησαν στην οικο
νομική πολιτική τις τελευταίες μέρες προκύπτει 
σαφώς ότι πάλι προηγούνται οι βραχυπρόθεσμοι 
στόχοι των μακροπρόθεσμων και οι πολιτικοί 
στόχοι των οικονομικών».

Η εισοδηματική πολιτική δεν πρόκειται να επι
βαρύνει τα στοιχεία κόστους της παραγωγής. Η ση
μαντική βελτίωση του κόστους και της οικονομι
κής κατάστασης των επιχειρήσεων, επιτρέπει την 
απορρόφηση της εισοδηματικής πολιτικής.

Αυτό τόνισε, μεταξύ άλλων, ο νέος υπουργός 
Εθνικής Οικονομίας, Παναγιώτης Ρουμελιώτης, 
κατά την τελετή παράδοσης του υπουργείου, από 
τον κ. Κώστα Σημίτη, δίνοντας έτσι, για πρώτη φο
ρά, την επίσημη κυβερνητική θέση, για την αλλα
γή της εισοδηματικής πολιτικής.

Το σταθεροποιητικό πρόγραμμα, επεσήμανε σε 
άλλο σημείο της ομιλίας του ο κ. Ρουμελιώτης, βοή
θησε στην εξυγίανση των επιχειρήσεων και στη δη
μιουργία μιας προσωρινής βελτίωσης της ανταγω
νιστικότητας. Αλλά η βελτίωση της ανταγωνιστι
κότητας, με προσωρινά μακροοικονομικά μέτρα, 
δεν μπορεί να συνεχισθεί επ’ άπειρο. Οι ελληνικές 
βιομηχανίες πρέπει να εκμεταλλευθούν αυτή την ευ
καιρία, για να εντείνουν την αναπτυξιακή τους προ
σπάθεια, να μειώσουν το κόστος λειτουργίας, να 
εκσυγχρονίσουν και να αυξήσουν την παραγωγικό
τητά τους. Η έμφαση είναι στην πραγματική ανά
πτυξη.

Ο αποχωρών υπουργός, Κ. Σημίτης, στη σύντο
μη ομιλία του τόνισε ότι, «για τη δουλειά που έγινε 
σ’ αυτό το υπουργείο τα δύο τελευταία χρόνια, εγώ 
δεν πρέπει να πω τίποτε. Δεν εναπόκειται σε μένα 
να κρίνω και να σχολιάσω. Είναι έργο των τρίτων 
να κρίνουν, να παρατηρήσουν και να εκτιμήσουν».

Το πλήρες κείμενο της ομιλίας του κ. Ρουμελιώτη 
έχει ως εξής:

«Διαδέχομαι στο ΥΠΕΘΟ ένα διακεκριμένο κα- 
θηγητή και πολιτικό, τον κ. Σημίτη, με τον οποίο 
είχα την ευκαιρία να συνεργασθώ στενά και να εκτι
μήσω τόσο τις ικανότητές του, όσο και την υπευ
θυνότητα με την οποία εφάρμοσε με επιτυχία το 
σταθεροποιητικό πρόγραμμα της κυβέρνησης.

Εχω πλήρη συναίσθηση των ευθυνών μου απέναν
τι στον ελληνικό λαό και στην κυβέρνηση και θα 
καταβάλλω κάθε δυνατή προσπάθεια, για να συ- 
νεχισθεί η συναινετική πολιτική της κυβέρνησης, 
στον οικονομικό τομέα.

Αισθάνομαι ιδιαίτερη τιμή που ο Πρωθυπουργός 
μου εμπιστεύθηκε ένα τόσο σημαντικό και ευαίσθη
το υπουργείο, όπως το υπουργείο Εθνικής Οικονο
μίας.

Η πολιτική που εξαγγέλθηκε από τον Πρωθυ
πουργό και την κυβέρνησή του, είναι δεδομένη. 
Αποτελεί τη συνέχεια του σταθεροποιητικού προ
γράμματος της κυβέρνησης.

Η πολιτική αυτή αποβλέπει στη συνέχιση του δια
λόγου και της συνεργασίας με τις παραγωγικές τά
ξεις, με σκοπό, όχι μόνο την επικράτηση ηρεμίας 
και σταθερότητας στην οικονομία, αλλά και την 
επιτάχυνση της αναπτυξιακής προσπάθειας (που 
ήδη έχει αρχίσει να εμφανίζει τα πρώτα αποτελέ- 
σματά της).

Κατά την τελευταία διετία, η οικονομική πολι
τική είχε σαν στόχο την εξυγίανση της οικονομίας, 
τον περιορισμό των πληθωριστικών πιέσεων, από 
την πλευρά του κόστους, τη βελτίωση της ανταγω
νιστικότητας των ελληνικών προϊόντων, με τα κα
τάλληλα μακροοικονομικά μέτρα και τη διόρθω
ση των συσσωρευμένων χρηματοικονομικών υπο- 
χρέωσεων των περισσότερων επιχειρήσεων.

Εχει ήδη προχωρήσει σε σημαντικά βήματα η 
εξυγίανση των επιχειρήσεων και έχουν βελτιωθεί 
δραστικά τα οικονομικά αποτελέσματα, τόσο το 
1986, όσο κυρίως, το 1987.

Ο πληθωρισμός σημείωσε πραγματική πτώση τα 
δύο τελευταία χρόνια. Με τη μείωση από το 25% 
το 1985 σε 16,9% το 1986 και με αναμενόμενο πλη
θωρισμό 15 - 16% εφέτος. Ειδικά για το 1987, θα 
πρέπει να αναφερθεί ότι η πραγματική τάση του 
πληθωρισμού θα είναι πτωτική, αν ληφθεί υπόψη 
η πληθωριστική επίδραση από την εφαρμογή του 
ΦΠΑ (έφθασε τις 4 - 5 ποσοστιαίες μονάδες) και 
το κόστος των δύο θεομηνιών (χιονοπτώσεις του 
Μαρτίου και υπερβολική ξηρασία του καλοκαι
ριού).

Είναι σαφές ότι, ο πληθωρισμός από την πλευ
ρά του κόστους δεν δικαιολογείται πλέον. Οι 
οποιεσδήποτε πληθωριστικές πιέσεις συντηρούνται 
μόνο από την πληθωριστική νοοτροπία και ψυχο
λογία, που έχουν αναπτυχθεί την τελευταία δεκαε
τία και που δεν δικαιολογούνται, πλέον, από τα 
πραγματικά στοιχεία. Η πληθωριστική προσδοκία 
δηλητηριάζει τις προβλέψεις των επιχειρήσεων, που 
προσπαθούν να προεξοφλήσουν μελλοντικές αυξή
σεις, δημιουργώντας οι ίδιες, χωρίς να το επιδιώ-

Στιγμιότυπο από τη συνέντευξη Τύπου που έδωσανΑΥΤΟΙ ΠΟΥ ΦΕΥΓΟΥΝ...
Μετά την παραίτηση του κ. Κώστα Σημίτη, υπέβα

λαν τις παραιτήσεις τους στενοί συνεργάτες του πρώ
ην υπουργού Εθνικής Οικονομίας.

Συγκεκριμένα, οι Γιάννης Σπράος, Νίκος Γκαργά- 
νας, Νίκος Θέμελης, Δημήτρης Δαμιανός, Αντώνης 
Αγγελιδης, Δημήτρης Ζαχαρώδης, Νίκος Γιακουμέλος 
και άλλοι.

Εξάλλου, την προσεχή Δευτέρα θα υποβάλει την 
παραίτησή του ο γενικός γραμματέας Δημοσίων Επι
χειρήσεων και Οργανισμών, Δημήτρης Παπούλιας.

Σύμφωνα με πληροφορίες του «Κ», η απόφαση του 
κ. Παπούλια να παραιτηθεί είναι αμετάκλητη.

κουν πολλές φορές, πληθωρισμό.
Αυτή η ψυχολογία μεταφέρεται στους κατανα

λωτές που σπεύδουν να προμηθευτούν προϊόντα νω
ρίτερα απ’ ό,τι τα έχουν ανάγκη, δημιουργώντας 
ψύχωση και αποσταθεροποιώντας την ίδια τη λει
τουργία της αγοράς, επιταχύνοντας το φαύλο κύ
κλο του πληθωρισμού.

Σήμερα, τέτοιες ανατιμητικές τάσεις δεν δικαιο
λογούνται από τα πραγματικά δεδομένα. Ολα τα 
στοιχεία οδηγούν σε μετριοπαθείς εξελίξεις τιμών.

Οσον αφορά την εισοδηματική πολιτική, έχει γί
νει σαφές τόσο από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, όσο 
και από τα άλλα μέλη της κυβέρνησης, ότι δεν ήταν 
δυνατόν και δεν έπρεπε να συνεχισθεί η ίδια αυστη
ρή πολιτική. Πέραν από το διορθωτικό ποσό είναι 
αναγκαία και η ύπαρξη μιας περισσότερο ελαστι
κής τιμαριθμικής προσαρμογής. Αλλωστε, αυτό 
έχει αναγνωρισθεί ότι είναι αναγκαίο και από άλ
λους ενδιαφερομένους φορείς.

Η εισοδηματική πολιτική δεν πρόκειται να επι
βαρύνει, πόσο μάλλον να αποτρέψει, τα στοιχεία 
του κόστους της παραγωγής. Η σημαντική βελτίω
ση του κόστους και της οικονομικής κατάστασης 
των επιχειρήσεων, επιτρέπει την απορρόφηση της 
εισοδηματικής πολιτικής χωρίς κλυδωνισμούς.

Το σταθεροποιητικό πρόγραμμα βοήθησε στην 
εξυγίανση των επιχειρήσεων και στη δημιουργία 
μιας προσωρινής βελτίωσης της ανταγωνιστικότη
τας. Πρόσφερε ένα χρονικό διάστημα για την έναρ
ξη του εκσυγχρονισμού της ελληνικής βιομηχανίας.

Αλλά βελτίωση της ανταγωνιστικότητας, με προ
σωρινά μακροοικονομικά μέτρα, δεν μπορεί να συ- 
νεχισθεί επ’ άπειρο. Οι ελληνικές βιομηχανίες πρέ
πει να εκμεταλλευθούν την ευκαιρία για να εντεί
νουν την αναπτυξιακή τους προσπάθεια, να 
μειώσουν το κόστος λειτουργίας, να εκσυγχρονί
σουν και να αυξήσουν την παραγωγικότητά τους. 
Η έμφαση είναι στην πραγματική ανάπτυξη.

Το κλίμα είναι θετικό. Για πρώτη φορά, μετά από 
πολλές δεκαετίες, και παρά την αυστηρή πιστωτι
κή πολιτική, η οικονομία διαθέτει μια σημαντική 
ρευστότητα. Πόροι που προήλθαν, είτε από την ει
σαγωγή συναλλάγματος, είτε που εμφανίζονται

ο τέως και ο νυν υπουργός Εθνικής Οικονομίας

στην επίσημη οικονομία και που μέχρι τώρα ανή
καν στην παραοικονομία. Αυτούς τους πόρους μπο
ρούν να αξιοποιήσουν οι επιχειρήσεις για αναπτυ
ξιακούς σκοπούς.

Οσον αφορά το Δημόσιο: Συγκράτηση των ελ
λειμμάτων, τόσο του κεντρικού τομέα, όσο και των 
ΔΕΚΟ. Στον τομέα αυτό, το κύριο μέλημα είναι η 
προώθηση πραγματικών αναπτυξιακών προγραμ
μάτων και επενδύσεων, που θα οδηγήσουν στη βελ
τίωση της αποδοτικότητας και τον εκσυγχρονισμό 
του Δημοσίου και των ΔΕΚΟ και όχι η σπατάλη 
πόρων σε έργα που θεωρούνται παραδοσιακά σαν 
«αναπτυξιακά».

0 κ. Σημίτης
Ο κ. Σημίτης στην ομιλία του, ανέφερε μεταξύ 

άλλων τα εξής:
Ο νέος υπουργός δεν χρειάζεται παρουσίαση. 

Εχει δουλέψει για πολλά χρόνια στο υπουργείο αυ
τό και ξέρει πολύ καλά τα προβλήματα. Εχει δώ
σει λύσεις σε προβλήματα και έχει χαράξει νέες κα
τευθύνσεις.

Πιστεύω ότι, σ’ αυτές τις στιγμές, θα μπορέσει 
να βρει το δρόμο για να μπορέσει να ξεπεράσει τα 
όποια προβλήματα υπάρχουν. Του εύχομαι καλή 
επιτυχία και θα είμαι στο πλευρό του για οποιαδή
ποτε βοήθεια και συμπαράσταση χρειάζεται.

Οσον αφορά τη δουλειά που έγινε σ’ αυτό το 
υπουργείο τα δύο τελευταία χρόνια, εγώ δεν πρέ
πει να πω τίποτε. Δεν εναπόκειται σε μένα να κρί
νω και να σχολιάσω. Είναι έργο των τρίτων να κρί
νουν, να παρατηρήσουν και να εκτιμήσουν.

Στη συνέχεια ο κ. Σημίτης ευχαρίστησε τους δη
μοσιογράφους για τη συμβολή τους στην πληροφό
ρηση του κοινού και τόνισε ότι:
* Χρειάζεται πράγματι περισσότερη πληροφόρηση, 
γιατί οι δημοκρατικές λειτουργίες προϋποθέτουν 
γνώση. Και γνώση είναι να ξέρει κανείς την αλή
θεια.
* Στην εποχή μας, όμως, ο κίνδυνος είναι ότι, τα 
τεχνικά μέσα είναι πιο ανεπτυγμένα από τα μηνύ
ματα που μεταφέρουν και έτσι συχνά το μήνυμα που 
στέλνεται στο λαό, είναι απλουστευμένο, χωρίς 
ανάλυση και χωρίς στοιχεία. Χρειάζεται για να 
ασφαλιστεί η δημοκρατική λειτουργία, να βελτιω
θεί η ποιότητα των μηνυμάτων.
* Η οικονομική πορεία δεν καθορίζεται μονάχα από 
πολιτικές βουλήσεις, αλλά και από τις νομοτέλειες 
του συστήματος, αρκεί να τις επηρεάζουμε σωστά.
* Ο πολίτης έχει πολλές περισσότερες δυνατότη
τες να κρίνει, αν τα δεδομένα είναι διαφανή. Και 
όταν κρίνει σωστά, είναι και πιο ελεύθερος. Η γνώ
ση μόνο χαρίζει ελευθερία.
* Προσπάθησα να συμβάλλω στην ειλικρινή πλη
ροφόρηση. Συχνά, όμως, οι πολιτικές πρακτικές 
και η παραδοσιακή συμπεριφορά δεν βοηθάνε τέ
τοια προσπάθεια. Νομίζω, όμως, ότι ξεπεράσαμε 
κατά το δυνατόν τέτοιες ανασχέσεις και δώσαμε 
στο λαό τη δυνατότητα να κρίνει.

Χαμόγελο στην αλλαγή φρουράς στο ΥΠΕΘΟ



ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ

0 κ. ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ ΣΤΗΝ ΑΥΣΤΡΑΛΙΑ
★  Ο πρωθυπουργός, Ανδρέας Παπανδρέου, θα επισκεφθεί 

την άνοιξη την Αυστραλία όπου θα γιορτασθούν τα 200 
χρόνια της χώρας. Το επιβεβαίωσε ο ίδιος λίγο μετά τη συ
νάντηση που είχε χθες, στο Πολιτικό του Γραφείο, στη Βου
λή, με τον Πρωθυπουργό της πολιτείας Βικτόρια της Αυστρα
λίας, ΤζονΚάιν. Ο πολιτειακός Πρωθυπουργός της Βικτόρια 
είχε χθες το πρωί συνάντηση με τον υφυπουργό Πολιτισμού, 
Φίλιππο Πετσάλνικο. Στις μία το μεσημέρι, ο κ. Κάιν επισκέ- 
φθηκε επίσης τον αναπληρωτή υπουργό Εξωτερικών, Γιάννη 
Καψή, και συζήτησαν για διμερή θέματα.

Στις 2 μ.μ. ο κ. Καψής παρέθεσε επίσημο γεύμα προς τι
μήν του Αυστραλού επίσημου.

Σήμερα, ο Αυστραλός Πρωθυπουργός θα επισκεφθεί τη Θεσ
σαλονίκη όπου θα έχει συναντήσεις με τον υπουργό Βόρειας 
Ελλάδας, Στέλιο Παπαθεμελή, και το Δήμαρχο της πόλης Σ. 
Κούβελα.

ΚΑΙ 0 κ. ΠΑΠΟΥΛΙΑΣ ΣΤΟ ΙΣΡΑΗΛ
★  Το Ισραήλ θεωρεί την επίσκεψη που θα πραγματοποιή

σει εκεί την ερχόμενη εβδομάδα ο Ελληνας υπουργός 
Εξωτερικών, Κάρολος Παπούλιας, «ένα βήμα στην κατεύθυν
ση της εξομάλυνσης των σχέσεων» αναφέρεται σε χθεσινή ανα
κοίνωση του ισραηλινού υπουργείου Εξωτερικών.

«Πρόκειται για μια σημαντική επίσκεψη υπουργού μιας χώ
ρας που τα τελευταία 40 χρόνια έχει ελάχιστα ανεπτυγμένες σχέ
σεις με το Ισραήλ. Πρέπει να την θεωρήσουμε ένα αποφασι
στικό βήμα προς ομαλότερες σχέσεις» δήλωσε προς τους δη
μοσιογράφους Ισραηλινός αξιωματούχος.

Ο κ. Παπούλιας, ο πρώτος Ελληνας υπουργός που επισκέ
πτεται το Ισραήλ, θα επισκεφθεί τη χώρα από τη Δευτέρα ως 
την-Πέμπτη.

BETO ΕΚΑΤΕΡΩΘΕΝ
★  «Π Ελλάδα και η Τουρκία, για τέταρτο κατά σειρά χρό

νο ασκούν η μια κατά της άλλης βέτο στις εκθέσεις τους 
για τις στρατιωτικές δυνάμεις τους, εξαιτίας των διαφορών 
τους στο Αιγαίο», είπε χθες αξιωματούχος του ΝΑΤΟ στις Βρυ
ξέλλες.

Ο αξιωματούχος παρατήρησε πως «είναι λυπηρό ότι οι δύο 
αυτές σύμμαχες χώρες έχουν ασκήσει βέτο η μια εναντίον της 
άλλης στις "αμυντικές εκθέσεις” τους προς το ΝΑΤΟ».

Την ερχόμενη εβδομάδα μια διήμερη συνάντηση δεκατεσ
σάρων υπουργών Αμυνας του ΝΑΤΟ θα εγκρίνει τις εκθέσεις 
αυτές για τις άλλες χώρες του ΝΑΤΟ. Οι εκθέσεις δημιουρ
γούν το πλαίσιο, από το οποίο το ΝΑΤΟ καθορίζει τους αμυν
τικούς στόχους για κάθε κράτος του. Οπως είναι γνωστό, αι
τία του βέτο είναι η ΛΗΜΝΟΣ, την οποία αρνείται να ανα
γνωρίσει η Τουρκία ως νησί που μπορεί να διαθέτει ελληνικές 
στρατιωτικές δυνάμεις, σύμφωνα με τη Συνθήκη τουΜοντρέ.

ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ ΑΠΟ ΤΗΝ ΠΑΤΡΑ
★  Πρόσκληση στον πρωθυπουργό, Ανδρέα Παπανδρέου, 

απηύθυνε ο δήμος της Πάτρας, για να παραβρεθεί στη 
γιορτή του πολιούχου της πόλης Αγίου Ανδρέα. Ο κ. Παπαν
δρέου αποδέχθηκε την πρόσκληση και θα μεταβεί την Κυρια
κή στην Πάτρα, όπου εκεί θα μείνει και τη Δευτέρα για τη γιορτή 
του πολιούχου.

ΥΠΟΥΡΓΙΚΕΣ ΠΑΡΑΣΤΑΣΕΙΣ
★  Στις συνεδριάσεις των Τοπικών Ενώσεων Δήμων και 

Κοινοτήτων Νομών Φθιώτιδας και Εβρου θα παραστούν 
αύριο αντίστοιχα ο υπουργός Εσωτερικών, Ακης Τσοχατζό- 
πουλος, και ο υφυπουργός, Γ. Κατσιμπάρδης.

Εξάλλου ο υπουργός αναπληρωτής Κ. Σφυρίου μετείχε χθες 
στη Ρόδο σε συγκέντρωση των δημοτικών και κοινοτικών συμ
βουλίων του Νομού Δωδεκανήσου με θέμα «Γεωγραφικές ενό
τητες, προϋπόθεση για τη συνένωση κοινοτήτων».

ΕΦΥΓΕ 0 ΑΚΑΔΗΜΑΪΚΟΣ
★  Πέθανε χθες από ανακοπή καρδιάς ο ακαδημαϊκός και 

πολιτικός Γρηγόριος Κασιμάτης. Ο Γρηγόριος Κασιμά- 
της γεννήθηκε στην Αθήνα το 1906. Σπούδασε νομικά στα Πα
νεπιστήμια Αθηνών και Παρισιού. Ηταν καθηγητής στο ΑΠ 
Θεσσαλονίκης, στην Πάντειο, στην Ανωτάτη Βιομηχανική και 
στη Νομική Σχολή Αθηνών, απ’ όπου τον εξεδίωξε το δικτα- 
τορικό καθεστώς. Εκλέχτηκε οκτώ φορές βουλευτής Αθηνών, 
από το 1946 ως το 1964. Διετέλεσε υπουργός και υφυπουργός 
σε διάφορα υπουργεία.

κοινωνική αναταραχή 
Φοβάται ο κ. Μητσοτάκης
Φόβος για ενδεχόμενη εκδήλωση κοινωνικής 

αναταραχής, εξαιτίας της οικονομικής πολιτι
κής της κυβέρνησης, εξέφρασε, χθες, ο πρόε
δρος της ΝΔ, Κωνσταντίνος Μητσοτάκης, μι
λώντας στη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτρο
πής του κόμματός του.

Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι «έχουμε έναν 
τρίτο χρόνο λιτότητας, φτώχειας, στέρησης. Η 
ΝΔ και εγώ, επανειλημμένα είχαμε δηλώσει ότι 
τρίτο χρόνο λιτότητας δεν τον αντέχει ο ελλη
νικός λαός.

«Και δεν τον αντέχει. Είμαι βέβαιος ότι η κοι
νωνική γαλήνη και η κοινωνική ισορροπία δια- 
κυβεύονται αυτή την ώρα, με την πολιτική που 
θα συνεχισθεί, διότι ευρύτατα στρώματα του λα
ού μας φθάνουν, πλέον, στα όρια της στέρη
σης».

Αναφερόμενος στα φαινόμενα των τελευταίων 
ημερών, ο πρόεδρος της ΝΔ σημείωσε ότι «η 
κυβέρνηση έδειξε με τους χειρισμούς των ημε
ρών αυτών, την απόλυτη ανευθυνότητά της. Εί
ναι πρωτοφανή τα όσα συνέβησαν και δεν έχουν 
προηγούμενο στον ελληνικό δημόσιο βίο».

Ο κ. Μητσοτάκης σημείωσε ότι, αποτέλεσμα 
των κυβερνητικών παλινωδιών ήταν η παραί
τηση του κ. Σημίτη, «ίσως ενός από τους ελά
χιστους σοβαρούς και υπεύθυνους υπουργούς 
του ΠΑΣΟΚ». Και πρόσθεσε:

«Στη Βουλή είπα ότι, σκληρότερο κείμενο 
από την επιστολή αυτή δεν έχω ποτέ μου ανα- 
γνώσει. Μια επιστολή στην οποία του έλεγε "... 
έχεις την κεντρική ευθύνη, γιατί μαζί συναπο

φασίσαμε, μετά μακρές συσκέψεις την πολιτι
κή που εγώ εξήγγειλα” , του έλεγε ότι "η περιο
ριστική εισοδηματική πολιτική έγινε αναγκαία, 
διότι η κυβέρνηση αρνήθηκε, δεν θέλησε να 
μειώσει τα τεράστια ελλείμματα του δημόσιου 
τομέα” . Είχε κανείς την αίσθηση ότι μιλώ εγώ 
δια στόματος Σημίτη. Αυτά τα οποία επί χρό
νια υποστηρίζω, φαίνεται ότι τα υπεστήριζε, 
αδύναμος, όμως, να τα επιβάλλει, και ο υπουρ
γός της Εθνικής Οικονομίας. Και τέλος, ρίχνει 
το πάρθιον βέλος λέγοντας ότι, ελπίζει ο διά
δοχός του να πετύχει, παρά το γεγονός ότι, οι 
αριθμοί και οι υπεύθυνες απόψεις και κρίσεις 
όλων των αρμοδίων, βεβαιώνουν ότι είναι αδύ
νατον να πετύχει η πολιτική αυτή.

Εχουμε, κατά συνέπεια, ένα πλήρες αλαλούμ, 
μια ολοκληρωτική έλλειψη πολιτικής, έναν 
Πρωθυπουργό ο οποίος δείχνει πολύ χαμηλό πο
λιτικό ήθος. Διότι, ούτε λίγο, ούτε πολύ, ως εάν 
τίποτε να μη συνέβαινε, ο Πρωθυπουργός εκ
φράζει την ευαρέσκειά του για την πολιτική που 
ο Κώστας Σημίτης επιχείρησε να ακολουθήσει, 
περιορισμού των ελλειμμάτων του ευρύτερου δη
μόσιου τομέα. Πολιτική που, εντούτοις, αυτός 
ανέτρεψε και τον οδήγησε σε παραίτηση και τον 
συγχαίρει εκ των υστέρων. Είναι θλιβερό και 
κωμικό το φαινόμενο. Αυτό το φαινόμενο της 
αρχής ενός ανδρός, ο οποίος ασχολείται μόνο 
με την προσωπική του επιβίωση και με την κομ
ματική επιβίωση είναι θλιβερό και επικίνδυνο. 
Και ο ελληνικός λαός γνωρίζει ποιος είναι ο με
γάλος υπεύθυνος. Ο μεγάλος υπεύθυνος είναι 
ένας. Είναι ο Πρωθυπουργός».

Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε επίσης ότι, θα υπάρ
ξει «μια αδιαμφισβήτητη μείωση του εισοδήμα
τος των εργαζομένων, τουλάχιστον 15%».

Στη συνέχεια της εισήγησής του, ο πρόεδρος 
της ΝΔ αναφέρθηκε στην κρίση που μαστίζει 
την παιδεία. Σημείωσε ότι, έχει αποκορυφωθεί 
η προσπάθεια επιβολής κομματικού κράτους, 
προκειμένου να διατηρηθεί το ΠΑΣΟΚ στην 
εξουσία και τόνισε ότι, ο Πρωθυπουργός δεν θα 
στέρξει στην καθιέρωση της απλής αναλογικής, 
γιατί τότε «το ΠΑΣΟΚ θα γίνει κουρελού».

Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Πρέπει τώρα 
να ξεκαθαρίσουμε άπαξ δια παντός ότι εκλο
γικός νόμος δύο Κυριακών δεν γίνεται. Δεν γί
νεται από το Σύνταγμα».

Στη συνέχεια, το λόγο πήραν αρκετά μέλη της 
Κεντρικής Επιτροπής, τα οποία αναφέρθηκαν 
στην πολιτική κατάσταση, αλλά και σε οργα
νωτικά ζητήματα της ΝΔ.

Στη δευτερολογία του ο κ. Μητσοτάκης, με 
αφορμή εισήγηση του κ. Δεληπέτρου, αναφέρ
θηκε στη λειτουργία των δημοτικών ραδιοσταθ
μών.

Ασκησε κριτική στο ραδιοσταθμό του Δήμου 
Αθηναίων για τον τρόπο που παρουσίασε την 

.επίσκεψή του στο Πολυτεχνείο, τονίζοντας ότι 
«ελέχθησαν κραυγαλέες ανακρίβειες».

Πάντως, ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι «η ΝΔ 
είναι απόλυτα αντίθετη και θα αντισταθεί σκλη
ρότατα σε οποιαδήποτε προσπάθεια τυχόν επι- 
χειρηθεί να τεθούν όρια ή φραγμοί στην ελευ
θερία των ελεύθερων δημοτικών ραδιοφωνικών 
σταθμών».

Υπό τη σκιά της παραίτησης Ση
μίτη και... υπό το φως της πρωθυ- 
πουργικής αισιοδοξίας για τις οι
κονομικές εξελίξεις, ύστερα από 
τις τελευταίες ανακοινώσεις του κ. 
Παπανδρέου στη Βουλή, πραγμα
τοποιήθηκε, χθες το πρωί, η συνε
δρίαση του Υπουργικού Συμβου
λίου. Στη διάρκειά της αξίζει να ση
μειωθεί ότι:
•  Ο Πρωθυπουργός τόνισε πως 
«στο ΑΣΟΠ έμεινε ανοικτό το θέ
μα του ετεροχρονισμού της ΑΤΑ» 
και πως ανατέθηκε στους κ.κ. Ση
μίτη, Τσοβόλα και Κατηφόρη, να 
εξετάσουν αυτό θέμα «με μονή 
"γραμμή” στο τέλος του 1988 να 
καλύπτεται η απώλεια των εισοδη
μάτων από τον πληθωρισμό».
•  Ο αντιπρόεδρος της κυβέρνη
σης, Αγαμέμνων Κουτσόγιωργα;. 
διέψευσε δημοσιεύματα που τον 
έφεραν ως γνώστη των πρωθυπουρ- 
γικών ανακοινώσεων και πρωτα
γωνιστή του παρασκηνίου της αλ
λαγής πλεύσης στα οικονομικά.
•  Ο κ. Παπανδρέου δήλωσε ότι εί
ναι αισιόδοξος για την πορεία των 
οικονομικών κατά το 1988, αλλά 
εμφατικά υποστήριξε ότι οι δαπά
νες του Δημοσίου πρέπει να συγ
κρατηθούν, ώστε να διατηρηθεί 
στα ίδια επίπεδα με αυτά του προϋ
πολογισμού η σχέση δημοσίου ελ
λείμματος - ΑΕΠ.
•  Τέλος, ο νέος υπουργός Εθνικής 
Οικονομίας, Παναγιώτης Ρουμε
λιώτης, είπε ότι, μέσα στο επόμε
νο διάστημα θα ενημερώσει για τις

«Δίκη» Σημίτη 
στο Υπουργικό 

Συμβούλιο

Ο Πρωθυπουργός με τους νέους υπουργούς κ.κ. Ακριτίδη, Ρουμελιώτη 
και Σολωμό.

τελευταίες εξελίξεις τους ομολό
γους του της ΕΟΚ και θα συνεργα- 
σθεί με τον ΣΕΒ και τη ΓΣΕΕ για 
την από από κοινού εξέταση της οι
κονομικής πολιτικής.

Αλλά εξίσου σημαντικές ήταν 
και οι σύντομες δηλώσεις που είχε 
κάνει προηγουμένως (μετά την ορ
κωμοσία των νέων υπουργών Εθνι
κής Οικονομίας και Εμπορίου και

του νέου υφυπουργού Υγείας) ο κ. 
Παπανδρέου. Σε διάλογο που είχε 
με δημοσιογράφους ο Πρωθυπουρ
γός, χαρακτήρισε την οικονομική 
πολιτική «νέα, με μερικές αποκλί
σεις». Διαβεβαίωσε ότι πέραν όσων 
είπε στη Βουλή, δεν πρόκειται να 
γίνει καμία αλλαγή. Και απαντών
τας σε άλλες ερωτήσεις δήλωσε: 
— «Σε ό,τι αφορά την εισοδηματι

κή πολιτική, πραγματοποιούμε τις 
δεσμεύσεις που αναλάβαμε στη 
Θεσσαλονίκη».
— «Τα λεγάμενα περί "υπερβολι
κής γενναιοδωρίας” , που θα υπο
νομεύσουν την επίτευξη των στό
χων του οικονομικού προγράμμα
τος δεν είναι αληθή».
— «Το 1988 θα είναι από τις καλύ
τερες χρονιές».
— «Γράφεται ότι οι επιλογές μου 
δεν ήταν πρώτης κατηγορίας και 
ότι ζήτησα από άλλους να αναλά
βουν υπουργικές ευθύνες. Είναι 
ψευδές. Οι επιλογές μου είναι 
πρώτες».
— «Οι εκλογές θα γίνουν τον Ιού
νιο του 1989».

Η χθεσινή συνεδρίαση του 
Υπουργικού Συμβουλίου άρχισε 
στις 11 το πρωί, με εισήγηση του 
Πρωθυπουργού, ο οποίος υπογράμ
μισε ότι, πρέπει να συγκρατηθούν 
οι δαπάνες κατά υπουργείο και δη
μόσιο οργανισμό και τόνισε την 
ανάγκη — όπως άλλωστε έχει προ
γραμματιστεί — το ποσοστό του 
δημόσιου ελλείμματος, σε σχέση με 
το Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν να 
κρατηθεί στα όρια που προβλέπει 
ο προϋπολογισμός. «Θα είμαστε 
σκληροί και άκαμπτοι με τις δημό
σιες επιχειρήσεις κοινής ωφέλειας, 
είπε ο Πρωθυπουργός, οι οποίες 
πρέπει να κρατήσουν τις δαπάνες 
μέσα στα προβλεπόμενα όρια. Εί
ναι καλό να εξεταστεί το ενδεχό
μενο ακόμα και κυρώσεων σε πε
ριπτώσεις αποκλίσεων».

Καλύτερες σχέσεις με την ΕΟΚ θέλει ο κ, Γκρος
Την απόλυτη ικανοποίησή του για τα αποτε

λέσματα της επίσκεψής του στην Αθήνα, εξέ
φρασε χθες ο Ούγγρος πρωθυπουργός, Κάρολι 
Γκρος, κατά τη διάρκεια συνέντευξης Τύπου.

«Είχαμε θερμές, εγκάρδιες και ειλικρινείς συ
νομιλίες. Φθάσαμε στο συμπέρασμα ότι υπάρ
χουν όλες οί προϋποθέσεις που χρειάζονται για 
την περαιτέρω ανάπτυξη των σχέσεών μας. Νο
μίζουμε ότι και η οικονομική συνεργασία μπο
ρεί να ανέλθει στο επίπεδο των πολιτικών μας 
σχέσεων», τόνισε ο κ. Γκρος.

Απαντώντας σε ερωτήσεις δημοσιογράφων, 
ο Ούγγρος Πρωθυπουργός, επανέλαβε ότι η χώ
ρα του στο Κυπριακό υποστήριξε και υποστη
ρίζει τις ελληνικές απόψεις και «χρησιμοποιεί 
γι’ αυτό όλα τα μέσα».

Για τα ελληνοτουρκικά, ο κ. Γκρος σημείω
σε ότι «οι θέσεις των δύο χωρών ήταν σχεδόν 
ίδιες ή παραπλήσιες.

Δεν πρόκειται για διαφορά απόψεων.
Απλώς, δεν είμαστε σε θέση να γνωρίζουμε 

σε βάθος τους διάφορους παράγοντες που κα
θορίζουν τις θέσεις στα ζητήματα αυτά. Χρεια
ζόμαστε βέβαια, χρόνο για να κατασταλάξει η 
θέση της ουγγρικής κυβέρνησης.

Πάντως, έχουμε αποκτήσει πολλές καινούρ
γιες γνώσεις, μετά από τις διαβουλεύσεις και 
τις συνομιλίες που είχαμε».

Για τις σχέσεις Ουγγαρίας - ΕΟΚ σημείωσε:
«Εχουμε συζητήσει τα προβλήματα με εκπρο

σώπους της ΕΟΚ.
Δεν ζητήσαμε ούτε την ιδιότητα του μέλους, 

ούτε την ιδιότητα του συνδεδεμένου μέλους, αλ-

λά απλώς ζητήσαμε την κατάργηση των διακρί
σεων, δεδομένου ότι τα τελευταία 15 χρόνια εί
μαστε και εμείς μέλη της GATT. Δεχθήκαμε μια 
πρόταση που είχε προηγουμένως διατυπωθεί ότι, 
μαζί με τις συνομιλίες ΕΟΚ - ΚΟΜΕΚΟΝ πρέ
πει να συνεχιστούν και οι διμερείς σχέσεις. Η 
ηγεσία της Κοινής Αγοράς είχε ζητήσει για τις 
συνομιλίες αυτές εντολή, την οποία πήρε από 
τις χώρες μέλη. Σ’ αυτή την προσπάθειά μας 
μας υποστήριξε η ελληνική κυβέρνηση. Ελπί
ζουμε ότι, στις αρχές του επόμενου χρόνου, 
στους επόμενους γύρους θα κλείσει οριστικά το 
θέμα αυτό.

Ο κ. Παπανδρέου με είχε διαβεβαιώσει για 
την αποφασιστική στάση του να υποστηρίξει και 
στο μέλλον το ουγγρικό αίτημα».


